
 
 

Jegyzőkönyv 

 

 

Készült: 2023. december 8-án, 9.00 órakor, Szolnokon, a Vármegyeházán megtartott Jász-

Nagykun-Szolnok Vármegyei Közgyűlés Tervezési és Monitoring Bizottsága üléséről 

 

 

Jelen vannak: 

1. Ujvári Imre, a bizottság elnöke 

2. Tarsoly-László Ágnes, a bizottság alelnöke 

3. Rózsa Endre Bertalan, a bizottság tagja 

4. Répási Csabáné Tóth Rozália Ildikó, a bizottság tagja 

5. Balogh Zoltán, a bizottság tagja 

6. Barabásné Forgács Edit, a bizottság tagja 

7. Tamás Zoltán, a bizottság tagja 

 

Bejelentéssel távol:  

1. Budai Lóránt, a bizottság tagja 

2. Bartus Gábor, a bizottság tagja 

3. Bodó Jánosné, a bizottság tagja 

 

 

Továbbá jelen vannak: 

− Hubai Imre Csaba, a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara Jász-Nagykun-Szolnok Vármegyei 

Elnöke 

− Juhász Rita, a Jász-Nagykun-Szolnok Vármegyei Kormányhivatal Agrár- és 

Vidékfejlesztést Támogató Főosztály vezetője 

− Kovács Péter igazgató, Magyar Közút Nonprofit Zrt. Jász-Nagykun-Szolnok Vármegyei 

Igazgatóság 

− Borbás Zoltán, a Vármegyei Közgyűlés alelnöke 

− Dr. Molnár Zoltán, vármegyei aljegyző, irodavezető, Közgyűlési és Pénzügyi Iroda 

 

Ujvári Imre: tisztelettel köszönti a bizottság tagjait, az ülésen megjelenteket. Megállapítja a 

bizottság határozatképességét (7 fő), az ülést megnyitja. Javasolja, hogy a megküldött meghívó 

szerinti napirendet tárgyalja meg a bizottság. Megkérdezi, hogy van-e a napirendhez egyéb javaslat? 

 

Egyéb javaslat nem hangzik el. 

 

Ujvári Imre: szavazásra teszi fel a napirendi javaslatot.  

 

 

 

A Tervezési és Monitoring Bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
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19/2023. (XII.8.) TMB számú határozat 

a Tervezési és Monitoring Bizottság 2023. december 8-i ülése napirendi pontjainak 

megállapításáról 

 

A Tervezési és Monitoring Bizottság 2023. december 8-i ülése napirendi pontjait az alábbiak szerint 

fogadja el: 

 

1. Tájékoztató Jász-Nagykun-Szolnok vármegye mezőgazdaságának helyzetéről 

Előadók:  

– Hubai Imre Csaba, a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara Jász-Nagykun-Szolnok 

Vármegyei Elnöke 

– Juhász Rita, a Jász-Nagykun-Szolnok Vármegyei Kormányhivatal Agrár- és 

Vidékfejlesztést Támogató Főosztály vezetője 

 

2. Tájékoztató Jász-Nagykun-Szolnok vármegye állami közúthálózatának állapotáról és 

felújítási lehetőségeiről 

Előadó: Kovács Péter igazgató, Magyar Közút Nonprofit Zrt. Jász-Nagykun-Szolnok 

Vármegyei Igazgatóság 

 

3. Egyebek 

 

Ujvári Imre: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a jogszabályi előírásoknak megfelelően a 

Tervezési és Monitoring Bizottság üléseiről készült jegyzőkönyvet a bizottság elnökén kívül még 

egy főnek kell hitelesíteni. A hitelesítő személyére Barabásné Forgács Editet javasolja. Megkérdezi 

a bizottság tagjait, van-e más személyre javaslat. További javaslat nem érkezik a hitelesítő 

személyére, ezért szavazásra teszi fel a javaslatot. 

 

A Tervezési és Monitoring Bizottság 7 egyhangú igen szavazattal elfogadja Barabásné Forgács 

Editet jegyzőkönyv hitelesítőnek. 

 

Napirendi pontok tárgyalása következik. 

 

 

1. napirendi pont:  

Tájékoztató Jász-Nagykun-Szolnok vármegye mezőgazdaságának helyzetéről 

Előadók:  

– Hubai Imre Csaba, a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara Jász-Nagykun-Szolnok 

Vármegyei Elnöke 

– Juhász Rita, a Jász-Nagykun-Szolnok Vármegyei Kormányhivatal Agrár- és 

Vidékfejlesztést Támogató Főosztály vezetője 

 

Ujvári Imre: Köszönti a napirendi pont előadóit. Érdeklődik, hogy van-e szóbeli kiegészítésük az 

írásos tájékoztatókhoz? 
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Hubai Imre Csaba: Szóbeli kiegészítésében három dolgot emel ki. Először beszél a 

gabonatermesztés problémaköréről, hátrányos helyzetben van Jász-Nagykun-Szolnok vármegye, 

ugyanis a gabonatermesztés 10%-a megyében folyik. Átmeneti megoldások már vannak a probléma 

megoldására. A problémakör megoldását a napokban történő Kiutak Programon belül ismertetik a 

gazdatársakkal. Véleménye szerint górcső alá kell venni a vármegyében az állattenyésztés helyzetét, 

itt kiemeli a juhászat szerepét. A harmadik nagyon fontos dolog az oktatás. Elmondja, Jász-

Nagykun-Szolnok vármegye mindig élen járt az oktatásban, magasabb színvonalú oktatás 

biztosítását szorgalmazza. Kiemeli Kenderes város oktatási helyzetét.  

 

Juhász Rita: Elmondja, hogy teljesen új rendszer szerint kellett a kifizetéseket elindítani az idei 

évben. Ez óriási feladat és kihívás volt. A kifizetések eddig sikeresen megtörténtek, a bevezetett új 

ellenőrzési rendszereket alkalmazva, vármegyénket érintően több mint 15 milliárd forint 

kifizetésére került sor. A vidékfejlesztési beruházások kapcsán nagy változás nem történt, a program 

zárásához közelednek, a kifizetési kérelmek egyre nagyobb számban fognak beérkezni. Az elnyert 

támogatások mögött lévő beruházások megvalósítása folyamatosnak mondható, az adatokat 

tekintve azért van elmaradás. Fontos, hogy novemberben megjelent a pályázati menetrend, amely a 

KAP stratégiai terv keretében pályázható beruházásokat, felhívásokat ütemezi.  

 

Tamás Zoltán: Személyes tapasztalatát osztja meg, részt vett a fórumon. Úgy gondolja, hogy 

akikkel beszélt egyöntetűen tapasztalták a hasznosságát, előremutató témák, előadások voltak, 

széleskörűen az öntözésről, támogatásokról, lehetőségekről, közigazgatási változásokról. Olyan 

hasznos dolgok hangzottak el, ami lehetőséget biztosít, természetesen a támogatásokkal együtt. A 

feldolgozóipart és a hozzá kapcsolódó, akár az állattenyésztést is fejleszteni kell, a támogatások és 

a pályázatok mindenképpen szükségesek hozzá. A gabonapiacról az olcsó ukrán gabona éreztette, 

érezteti sajnos a hatását itt Jász-Nagykun-Szolnok megyében is. Többen elgondolkoztak, hogy 

gabonát vessenek-e, ilyen átvételi áron nem éri meg. Az oktatás nagyon fontos, akár 

tanfolyamszerűen, de iskolarendszerben is, egyre kevesebben választják a mezőgazdaságot. Ahhoz, 

hogy megéljenek, elinduljanak mindenféleképp olyan oktatási rendszer kell, amelyekben a fiatalok, 

felnőttek is megfelelő képzést kapnak, a meglévő iskolákat fejleszteni kell. Véleménye szerint az 

anyagban olvasottak bizodalmat adnak, az ötleteket támogatnia kell a vármegyének is, hiszen a 

megye nagyon fontos része az agrárium és a hozzá kapcsolódó ágazatok. 

 

Ujvári Imre: Véleménye szerint a Jász-Nagykun-Szolnok Vármegyei Önkormányzat elég 

elkötelezett a vármegyei gazdák és az agrárium támogatásában, a közgyűlési tagok teljes 

mellszélességgel mellette állnak. Amit elnök úr is elindított kezdeményezést az öntözésfejlesztés 

kapcsán az is példaértékű, Jász-Nagykun-Szolnok vármegye élen jár az innovációban is, ha a 

mezőgazdaságról van szó. A magyar agrárium az utóbbi időszakban elég válságállóvá vált, sajnos 

van is próbája rendesen – most az ukrán gabona, előtte az aszály.  

 

Barabásné Forgács Edit: Ezzel kapcsolatban az előadáson is szó volt az öntözéssel kapcsolatban, 

hogyan tudják megoldani ezt a problémát. Széles körű volt az előadás, minden területet érintett. 

Köszönjük szépen!  

 

További hozzászólás nem hangzik el. 
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Ujvári Imre: Megköszöni a részletes beszámolót, amit elkészítettek. Ezt követően szavazásra teszi 

fel az előterjesztést. 

 

A Tervezési és Monitoring Bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

20/2023. (XII.8.) TMB számú határozat 

Jász-Nagykun-Szolnok vármegye mezőgazdaságának helyzetéről 

 

A Tervezési és Monitoring Bizottság támogatja a tájékoztató és a határozati javaslat Vármegyei 

Közgyűlés elé terjesztését és elfogadását.  

 

2. napirendi pont:  

Tájékoztató Jász-Nagykun-Szolnok vármegye állami közúthálózatának állapotáról és 

felújítási lehetőségeiről 

Előadó: Kovács Péter igazgató, Magyar Közút Nonprofit Zrt. Jász-Nagykun-Szolnok Vármegyei 

Igazgatóság 

 

Ujvári Imre: Köszönti Kovács Péter igazgató urat. Érdeklődik, hogy van-e szóbeli kiegészítése az 

előterjesztéshez? 

 

Kovács Péter: Szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy Lázár miniszter úr országjáró tájékoztatóin 

elhangzik: az országos közúthálózat jelentős része leromlott állapotú, javításra szorul. Az ehhez 

kapcsolódó mutatók magukért beszélnek a tájékoztatóban, ebbe nem is kíván belemenni. Ami 

viszont mindenképpen pozitívumként értékelendő megítélésük szerint az az, hogy a tavalyi év 

májusában sikerült az igazgatósághoz beszerezni egy olyan aszfaltozó gépláncot, ami sok munkát 

produkál, ezzel is javítva a vármegye úthálózatát. Mindezek mellett körülbelül 10 ezer tonna 

aszfaltot dolgoztak be feladattervi keretük részeként. 2023. tavaszán érkezett hozzájuk egy nagy 

teljesítményű marógép is, szintén a géplánc részeként. Fejlesztés, felújítás tekintetében elmondható, 

hogy az Építési és Közlekedési Minisztérium vármegyei szinten 9 darab projektet kezel, ebből a 9-

ből 1 db kivitelezés, 8 db pedig előkészítés. A 2023. év TOP Plusz tekintetében fizikai megvalósítást 

nem eredményezett. Ebben 14 db projekt van, 3 db kiviteli tervvel is rendelkezik, tehát a támogatási 

szerződés megkötését követően gyakorlatilag egy eredményes közbeszerzés után ezek az 

útfelújítások elindulhatnak. A 11 db előkészítésnél pedig a tervezéssel indulnak majd a projektek. 

Ami elmondható idei évben, hogy Szolnokon a Jósika út - Nagy Imre körút térségében egy 

jelzőlámpa átalakítást szerettek volna megvalósítani idei évben, ez a munka el is kezdődött, azonban 

egy műszaki probléma okán ez a munka sajnos idejében nem fog tudni befejeződni, de jövő 

tavasszal befejeződik. A Jászság vonatkozásában Jászberényben is folyamatban van egy fejlesztés, 

külső tőke bevonásával történik a tervezés és a minisztérium támogatása esetén és egy sikeres 

közbeszerzést követően várhatóan 2024 nyarán megkezdődhet a Necső telep környékén egy jármű 

osztályozós csomópontnak a megvalósítása is.  

 

Ujvári Imre: Megkérdezi, hogy van-e kérdés, vélemény, észrevétel? 

 

Barabásné Forgács Edit: Megköszön minden segítséget Kovács Péter igazgató úrnak, amit kapott. 

 

Répási Csabáné Tóth Rozália Ildikó: A 32-es út kapcsán teszi fel kérdését. Jászberény-Szolnok 

közötti felújítás, Újszász-Zagyvarékas közötti csomópont, ami nagyon balesetveszélyes, az elmúlt 
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időszakban több komoly baleset, halálos kimenetelű baleset is történt. Lesz-e körforgalom vagy 

forgalom lassító berendezés? Illetve Jászberény-Szolnok között lesz a felújított 32-es mellett egy 

biciklisáv, jól tudom ezt az információt? Újszász belterületén megy keresztül egy Jász út, ami igen 

hektikus út, sok embert érint, rossz, kátyús, a teherforgalom ott megy keresztül gyakorlatilag a 

városon, ennek a felújítása felől érdeklődik. Útmenti fásítással milyen szabályokkal kell 

szembenézni és milyen szabályokat kell teljesíteni, ha sekélyen gyökeresedő díszcserjéket, 

mélyebben gyökeresedő díszfákat ültetnének a Jász út belterületén. 

 

Kovács Péter: A 32 számú főút 11,5 tonnás burkolat megerősítése abba a 9 projektbe tartozik, ami 

az Építési és Közlekedési Minisztériumnál fut, részleteket nem tud mondani. Tudomása szerint – ez 

októberi információ – az engedélyezési eljárásra benyújtásra kerültek a tervek, a kiviteli tervek 

készítése fog ezt követően megvalósulni. A 32-es számú főúttal párhuzamosan kerékpárút fog 

épülni, tudomása szerint végig. A projektet kétfelé szedték az M4-től befelé Szolnokig a Széchenyi 

körforgalomig – ez a szakasz önálló életet él, ennek több oka van. Egyrészt a Honvédség fejlesztése, 

illetve a forgalmi igények is azt generálják, hogy az M4-től befelé Szolnok irányába 2x2 sávos 

kialakítás valósuljon meg. Ezen a szakaszon rengeteg ipari park és egyéb létesítmény valósulna 

meg, ez is indokolja a 2x2 sávos kialakítás, illetve a 2x2 sáv mellett szervízutak is kialakításra 

kerülnek majd. Nagyjából együtt mozog ez a két projekt. A 32 számú út 2x2 sávosításánál nem tud 

kerékpársávról, lehet a szervízútnak egy része lesz lefogva, de kerékpársávról ott nem tud. Az 

újszászi csomópontnál tudomása szerint szintén a 32-es út tervezésének keretében körforgalom 

kerül megtervezésre. Fásítással kapcsolatban elmondja, hogy alapvetően a növényzetgondozásuk 

nagyon sok munkát igényel, rengeteg olyan fa, cserje van, amit a közlekedésbiztonság, de 

vagyonvédelmi szempontból is fontos lenne rendezni – gondol itt a tehergépkocsik ponyvájára, 

visszapillantó tükrökre stb. Amit el tud mondani, hogy őshonos növényeket és nyilván olyanokat 

támogatnak országos közút mellett, amik hosszú távon meg tudnak maradni, ha részletesebb 

tájékoztatást szeretnének kapni szívesen megteszi külön megkeresés útján. 

 

További hozzászólás nem hangzik el. 

 

Ujvári Imre: Megköszöni a tájékoztató elkészítését. Ezt követően szavazásra teszi fel az 

előterjesztést. 

 

A Tervezési és Monitoring Bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

21/2023. (XII.8.) TMB számú határozat 

Jász-Nagykun-Szolnok vármegye állami közúthálózatának állapotáról és felújítási 

lehetőségeiről 

 

A Tervezési és Monitoring Bizottság támogatja a tájékoztató és a határozati javaslat Vármegyei 

Közgyűlés elé terjesztését és elfogadását.  

 

3. napirendi pont 

Egyebek 

 

Ujvári Imre: Megkérdezi, hogy van-e egyéb, közérdekű bejelentés? 

Egyéb bejelentés nem hangzik el. 
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Ujvári Imre: megköszöni a Tervezési és Monitoring Bizottság munkáját. A bizottság ülését bezárja. 

 

 

 

 

 

 


